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Valtioneuvoston päätösasiakirjojen laadintavälineen hankintaa valmistelevan
esiselvitys -projektin ohjausryhmän kokous 3.5.2017 - kokouspöytäkirja

Aika 3.5.2017 klo 10 -12

Paikka nh. 12 Konselji, VN:n linna

Osallistujat Arno Liukko, VNK, pj., poissa
Max Hamberg, VNK, varapj.
Anne Niemi, VNK, poissa
Heidi Kaila, VNK, poissa
Vesa Liikanen, VNK (Heidi Kailan sijainen)
Kaija Suvanto, UM, poissa
Riku Ahola, OM
Niko Ijäs, VM, poissa
Katri Valjakka, MMM
Anna Siljamäki, MMM
Kirsi Gripenberg, LVM
Susanna Siitonen, TEM
Päivi Salo, STM, poissa
Riikka Karjalainen, VNK, siht.

Lisäksi läsnä:
Sanna Helopuro, VNK, projektiryhmän jäsen
Terja Ketola, VNK, projektiryhmän jäsen, poissa
Maaret Soini, VNK
Ulla Kaipainen, VNK, projektipäällikkö

1 Kokouksen avaus

Ohjausryhmän varapuheenjohtaja Max Hamberg avasi kokouksen.

2 Edellisen kokoukseen pöytäkirja, 13.3.2017 (Liite 1)

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja.

3 Projektin tilanne

Edistyminen:
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Projektipäällikkö Kaipainen kertoi projektin edistymisestä. Maalis-huhtikuun 2017
aikana projektiryhmä on järjestänyt tapaamiset ministeriöiden, eduskunnan,
lainsäädännön arviointineuvoston, painotalon (säädöskokoelmassa julkaiseminen),
Kampus –hankkeen ja VN viestinnän kanssa. Muistiot tapaamisista ovat hankkeen
ryhmätyötilassa. Kohdearkkitehtuurikuvausta on käsitelty työpajoissa yhdessä
toimittajan kanssa.

Tuleva kausi:

Tulevalla kaudella projektiryhmällä on tapaamiset HELO-työryhmän (Taina Riihinen),
Oikeuskanslerinviraston, eduskunnan suuren valiokunnan ja ulkoasiainvaliokunnan,
ja VAHVA –hankkeen kanssa.

Esiselvitysraportin kirjoittaminen jatkuu. Tavoitteena on, että raporttiluonnos
esitellään ohjausryhmälle seuraavassa kokouksessa (14.6.2017) ja se lähetetään
lausuntokierrokselle kesäkuun lopulla. Aineisto viedään Vyviin, minne ohjausryhmän
jäsenille tehdään VNK:n toimesta käyttöoikeudet.

Puheenjohtaja totesi, että esiselvitysprojektin työ on edennyt suunnitelman
mukaisesti. Esiselvitysraportti vaatii vielä työstämistä samoin kuin
kohdearkkitehtuurikuvauksen viimeistely.

4   Yhteenveto havainnoista sidosryhmätapaamisissa (ministeriöt, eduskunta,
painotalo, arviointineuvosto) (Liite 2)

Projektipäällikkö esitteli yhteenvetoa sidosryhmätapaamisten havainnoista liitteen 2
mukaisesti.

Sidosryhmätapaamisessa tullut vahvasti esiin toive, että laadintaväline olisi käyttäjille
tuttu, Word-pohjainen ratkaisu. Toisaalta toiveena on laadintavälineen joustavuus ja
helppokäyttöisyys (säädösvalmistelijat), mutta toisaalta siltä odotetaan myös
ohjaavuutta ja tiukempaa formaattia sekä virhealttiimmasta konvertoinnista
luopumista (eduskunta).

MMM:n Valjakan mukaan ministeriö on tehnyt yhteistyötä VM:n kanssa
maakuntauudistuksen 2-vaiheessa (ministeriöiden kommentit), mikä on ollut
haasteellista myös suuren ja vaikeasti hahmotettavan asiakirjahallinnon osalta. Työn
selkeyttämiseksi maakuntahankkeen lait on ryhmitelty lausuntokierrosta varten
hallinnonaloittain. Ehdotettiin, että VM:n kokemuksia voitaisiin hyödyntää myös
laadintavälineen esiselvitys  -projektissa.  Esitettiin, että projektipäällikkö ja VAHVA:n
asiakirjahallinnon valmistelija selvittävät VM:n työtapoja ja kokemuksia asiakirjojen
hallinnoimisessa.

Puheenjohtajan kysymykseen onko projektiryhmällä tietoa asiakirjojen
rakenteistamisesta muissa maissa, projektipäällikkö vastasi, että laajempi
kansainvälinen selvitys päätettiin rajata ulkopuolelle. Tiedossa on kuitenkin esim.
EU:n säädösvalmistelua varten kehitetty avoimen lähdekoodin LEOS
lainvalmistelueditori, https://ec.europa.eu/isa/documents/presentations/leos-
presentation-20160512.pdf. Projektiryhmä on pyytänyt, että LEOS-editorista
järjestetään toukokuun aikana esittely VM:n YTI-hankkeen toimesta (Suvi Remes ja
Tomi Kytölä).
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5    Yhteenveto kohdearkkitehtuurityön tuloksista

Projektipäällikkö selvitti kohdearkkitehtuurityön tuloksista tehtyä yhteenvetoa (ei
etukäteen jaettua liitettä). Kohdearkkitehtuurityön tuloksena on listattu yli 100
erilaista vaatimusta ja toivetta, jotka on ryhmitelty aiheittain. Tarpeet kohdistuvat
välineeseen, VAHVAan, metatietoihin, toimintatapaan ja palveluihin.
Kohdearkkitehtuurityössä on valmisteltu prosessikartta, kuvattu sidosryhmät,
tietovirrat ja tietojärjestelmäpalvelut

Puheenjohtaja totesi, että koska asiakirjojen laadintaan kohdistuu ristiriitaisia
vaatimuksia, joustavuus vs. tiukka määrämuotoisuus, laadintavälineelle olisi tärkeää
pystyä rajaamaan ja löytämään kaikkia palveleva ”keskitien ratkaisu”.
Asiakirjanhallintatoiminnot ja aineiston siirto tapahtuisivat Vahvassa.

6 Seuraava kokous: 14.6.2017

Seuraava kokous pidetään 14.6.2017.

7 Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen.


